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Avtale om vass- og reservevassforsyning til Austrheim 

Vedlegg
Avtale om levering av vatn frå Storavatn
Utkast - Avtale reservevann Alver - Austrheim 141221

Framlegg til vedtak:
Kommunestyret i Austrheim sluttar seg til avtale om vass- og reservevassforsyning mellom Alver og 
Austrheim kommune datert 01.04.2022 med følgjande endring:

Punkt 7 i avtalen vert i heilskap endra til: 

«Partene kan ensidig kreve reforhandling av avtalen tidligst 20 år etter ikrafttredelsestidspunktet.

Avtalen kan ikke sies opp ensidig av partene.» 

Grunngjeving følgjer av saksutgreiinga.

Kommunestyret - 024/22 - 07.04.2022

KS - behandling:
Kommunalsjef service og forvalting, Thomas Lindås, orienterte om saka saman med einingsleiar 
teknisk drift Rolf-Henning Myrmel.

Lindås sa at det er viktig å få på plass ein avtale no, med tanke på pålegg frå Mattilsynet for 
reservevassforsyning. Prisen er rekna ut til å vera sjølvkost for Alver, det vert dyrare for 
abonnentane, men det gamle avtalen var særs gunstig.

Einingsleiar teknisk drift Rolf-Henning Myrmel viste til tilsyn frå Mattilsynet dei siste åra, der det har 
vore to ting ein har peika på. Det eine er forsyningssikkerheit, dette er no på plass med dei 



sjøleidningane som er klare. Det andre er reservevassforsyning. Har sett på reservevassforsyning frå 
Monslaupvatnet, men ser at det er for lite vatn der til lange tørkeperiodar, og kostnader med nytt 
anlegg vil vera så høge, at ein ikkje har noko alternativ til vatn frå Alver. 
Alver kommune har vore tydelege på at dei ikkje ville ha ein ny avtale om reservevassforsyning, då 
må ein gjera avtale også for vassforsyninga i seg sjølv. Vert dyrare vatn, men hadde vore mykje 
dyrare å gjera dette sjølv.

Lindås viste til endringa i avtalen, der ein i vedtaket legg inn at avtalen ikkje kan seiast opp einsidig.

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det er klargjort at den nye avtalen vil gje høgare prisar, men spurte om 
vassutbygging sør i Alver påverkar prisen eller det berre gjeld utbygginga nord i Alver. Her svara Rolf-
Henning Myrmel at vassutbygging i tidlegare Meland og Radøy ikkje kjem inn i dette reknestykket, 
det er forsyninga frå inntaket og fram til høgdebassenget på Årås som skal gje grunnlaget for prisen. 
Kjenner seg trygg på at det som er lagt inn er dei riktige tala.

Per Lerøy (Ap) sa at det er rett og rimeleg at ein betalar det som det kostar for vassforsyninga. Ser frå 
tidlegare at vasskjeldene i Austrheim ikkje er eigna for å levera drikkevatn, dette vart godt utgreidd 
før dagens avtale vart inngått.

Reidar Ulvøy (Ap) spurte om kva som er leveringskravet for reservevassforsyninga, om kapasitet skal 
vera like god. Her svara Rolf-Henning Myrmel at reservevassforsyninga skal vera ei fullgod forsyning. 
Myrmel la til at det er tre omgrep her: Vassforsyning, reservevassforsyning og naudvatn. Ser i 
Austrheim at ein ikkje kan bruka naudvassforsyninga frå Rasmusvatnet, for då må ein klora ned heile 
vassnettet etterpå, på grunn av ureining.

Handsaming i kommunestyret:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke

KS - vedtak:
Kommunestyret i Austrheim sluttar seg til avtale om vass- og reservevassforsyning mellom Alver og 
Austrheim kommune datert 01.04.2022 med følgjande endring:

Punkt 7 i avtalen vert i heilskap endra til: 

«Partene kan ensidig kreve reforhandling av avtalen tidligst 20 år etter ikrafttredelsestidspunktet.

Avtalen kan ikke sies opp ensidig av partene.» 

Grunngjeving følgjer av saksutgreiinga.

Saksopplysninger:
Bakgrunn

Austrheim kommune får i dag vassforsyninga si frå Alver kommune. Dette følgjer av avtale mellom 



tidlegare Lindås kommune og Alver kommune datert 02.01.1986. Avtalen ligg vedlagt. Avtalen er 
uoppseieleg, men kan reforhandlast etter 40 år. Bakgrunnen for at ein får vatn frå Alver kommune er 
at Austrheim kommune har få gode drikkevasskjelder.

I brev frå mattilsynet datert 11.04.2019 vert Austrheim kommune pålagt å få på plass 
reservevassforsyning. Ei slik løysing har ikkje Austrheim kommune i dag. Om ein ikkje får på plass ei 
slik løysing vil kommunen kunne pårekna dagbøter.

Vurdering

Med bakgrunn i at noverande avtale om vassforsyning til Austrheim kommune om få år kan 
reforhandlast, samt at det er gjeve pålegg frå mattilsynet om å etablere reservevassforsyning, har 
kommunedirektøren arbeid med å kartlegge korleis desse utfordringane kan løysast. Det har våre 
vurdert å etablere ei eige reservevassforsyning frå Monslaupvatnet. Kartlegginga viser at dette vil 
vere utfordrande. For det første vil det krevje store investeringar å få på plass ei slik løysing. Vidare 
vil det kunne bli kapasitetsutfordringar med ei slik løysing om ein får behov for reservevassforsyninga 
i ein periode med lite nedbør. Med bakgrunn i dette har ein våre i dialog med Alver kommune for å få 
på plass ei reservevassforsyning frå dei. 

Avtalen om levering av vatn som gjeld i dag har ein forholdsvis lav pris for vatnet. Dette med 
bakgrunn i at Austrheim tok del i kostnadane med å få på plass vassforsyninga. Dette er no nær 40 år 
sidan og anlegga er etter kvart avskrivne. I forslag til ny avtale har ein lagt til grunn Alver kommune 
sine faktiske kostnader med produksjon og levering av vatnet etter sjølvkostprinsippet. Det vil seie at 
Austrheim kommune, etter denne avtalen, vil måtte betale noko meir for vatn en kva me gjer i dag, 
men likevel ikkje meir kva det kostar for Alver og levere vatnet til Austrheim. 

Vidare er den avtalen som ein har i dag uoppseieleg. I forslag til ny avtale frå Alver kommune er det 
føreslått at avtalen kan seiast opp einsidig frå kvar av partane etter 20 år. Avtalen seier følgjande:

«Oppsigelse

Denne avtalen kan ikke sies opp de første 20 årene etter ikrafttredelsestidspunktet. 

Deretter kan den sies opp av hver av partene med tre (3) års oppsigelsestid. Oppsigelse av avtalen 
skal være skriftlig.»

Kommunedirektøren meiner dette ikkje er ei god løysing for Austrheim kommune. Etter avtalen slik 
den ligg føre vil ein kunne risikere å miste vassforsyninga til Austrheim om 20 år. 
Kommunedirektøren meiner difor at dette punktet må endrast slik at avtalen er uoppseieleg slik som 
i dag, men at avtalen kan reforhandlast etter 20 år dersom ein av partane ønskjer det. Om begge 
partar ønskjer det kan sjølvsagt avtalen seiast opp når ein måtte ønskje dette. Kommunedirektøren 
har følgjande forslag til nytt punkt 7 i avtalen:

«Partene kan ensidig kreve reforhandling av avtalen 20 år etter ikrafttredelsestidspunktet.

Avtalen kan ikke sies opp ensidig av partene.»

Ut over dette har ein ikkje merknadar til avtalen, med unntak av målforma. Kommunedirektøren 
meiner at avtalen slik den ligg føre vil sikre ei framtidsretta løysing både for vass- og 
reservevassforsyning i Austrheim kommune, og legge til rette for framtidig vekst og utvikling i 



kommunen. 

Konklusjon

Kommunestyret i Austrheim sluttar seg til avtale om vass- og reservevassforsyning mellom Alver og 
Austrheim kommune datert 01.04.2022 med følgjande endring:

Punkt 7 i avtalen vert i heilskap endra til: 

«Partene kan ensidig kreve reforhandling av avtalen tidligst 20 år etter ikrafttredelsestidspunktet.

Avtalen kan ikke sies opp ensidig av partene.» 

Grunngjeving følgjer av saksutgreiinga.

 


